
آرمان ملی: اگرچه تیم ملی در تورنمنت اردن به مقام قهرمانی 
رسید اما جایگاه شاگردان قلعه نویی در رده بندی فیفا تغییری 
نخواهد کرد، این در حالی است که رقیبان کشورمان در این 

رده بندی صعود می کنند. 
  جایگاه جهانی و آسیایی

به رغم برد های اخیر تیم ملی، تغییری در جایگاه تیم ملی 
فوتبال ایران در رده بندی آتی فیفا ایجاد نخواهد شد. ایسنا نوشت: 
دیدارهای ملی فوتبال در سراسر جهان برگزار و بر این اساس 
رده بندی جدید تیم های ملی نیز مشخص شد. تیم ملی فوتبال 
ایران در این ماه توانست ابتدا اردن را سه بر یک شکست دهد و 
در ادامه نیز با چهار گل قطر را از پیش رو برداشت. تیم ملی ایران 
با وجود این دو پیروزی همچنان بدون تغییر در رده دوم آسیا و 
۲۱ جهان قرار دارد. این در حالی است که ژاپن بعد از دو پیروزی 
در بازی های  دوستانه برابر کانادا و تونس توانست با یک پله صعود 
به رده هجدهم دنیا برسد. کره جنوبی نیز با دو برد در دیدارهای 
دوستانه توانست با سه پله صعود به رده ۲۳ جهان صعود کند تا 
بعد از ژاپن و ایران در رده سوم آسیا قرار داشته باشد. در صدر این 
رده بندی، تیم ملی آرژانتین قرار دارد که بالاتر از فرانسه و برزیل در 
جایگاه نخست ایستاده است. در بین ۱۰ کشور اول رده بندی فیفا، 
بیش ترین سقوط را کرواسی داشت که با چهار پله سقوط به رتبه 
دهم رسید. بیش ترین صعود را نیز ولز داشت که با پله پله صعود 

توانست به رده ۲۸ جهان برسد. 
  نظر کارشناس فوتبال 

ابراهیم قاسم پور در گفت وگو با فارس، درمورد برتری چهار 
بر صفر تیم ملی فوتبال کشورمان مقابل قطر و کسب قهرمانی 
تورنمنت اردن، اظهار داشت: تا دقیقه ۶۵ هر ۲ تیم در کارهای 
تهاجمی حرفی برای گفتن نداشته و دنبال گل نخوردن بودند. 
بیشتر بازی در وسط میدان جریان داشت و به جز یک تا ۲ صحنه 
که روی دروازه قطر ایجاد شد، خطر خاصی روی دروازه ها به وجود 
نیامد. در واقع ما فقط ۱۰ دقیقه خوب بازی کردیم و حریف نیز با 
تحلیل رفتن قوای بدنی اش، هیچ کاری نتوانست انجام بدهد. وی 
افزود: البته این تورنمنت از لحاظ فنی کمک خاصی به تیم ملی 
نمی کند و با سبکی که تا دقیقه ۶۵ از تیم ملی دیدیم، خیلی به 
موفقیت در جام ملت ها خوشبین نیستم . امیدوارم در این فرصت 
کوتاه باقی مانده شرایط تیم بهتر از این تورنمنت باشد . بازیکن 

اسبق تیم ملی در واکنش به این موضوع که ایران موفق شد ۴ گل 
به تیمی بزند که مدافع عنوان قهرمانی جام ملت ها است، توضیح 
داد: در جام ملت های قبلی بازیکنان قطر کنار هم جفت و جور شده 
بودند و اتفاقی مانند قهرمانی یونان و دانمارک در یورو افتاد و این 
تیم توانست قهرمانی را به دست بیاورد. تیمی که اکنون کی روش 
در اختیار دارد زمین تا آسمان با آن تیم فرق کرده. ضمن اینکه باید 
به این نکته توجه داشت قطری ها جزء معدود میزبان های تاریخ 
جام جهانی بودند که بدون امتیاز از این مسابقات حذف شدند . 
اصلا شرایط فعلی شان قابل قیاس با دوره قبلی جام ملت ها نیست. 
قاسم پور عنوان کرد: البته من درمورد کی روش هم بحث دارم. 
می گفتند او در ایران امکانات ندارد، اما در قطر با وجود در اختیار 
داشتن امکانات فوق العاده، بازیکن ندارد . دوستانی که سنگ او را به 
سینه می زنند، اکنون توجه کنند که تیم این مربی ۴ گل از ایران 
خورد. به جز عربستان، کشورهای حاشیه خلیج فارس استعداد و 
پتانسیل خاصی ندارند. امارات یک دوره مثل قطر جرقه زد و پس 
از یک دوره ۳-۲ ساله در فوتبال آسیا محو شد. بحرین به همین 
ترتیب . عراقی ها که استعدادهای خیلی بیشتری دارند چندین سال 

است از سطح اول فوتبال قاره فاصله گرفته اند. 
  نظر مربیان تیم ملی 

مربی تیم ملی گفت: برگزاری بازی های بزرگ برای تیم ملی 
نیاز به حداقل ۲، ۳ میلیون دلار پول دارد که در توان فدراسیون 
فوتبال نیست. رحمان رضایی پس از بازگشت تیم ملی فوتبال 
درباره قهرمانی ایران در تورنمنت اردن گفت: تیم های خوبی 
در این تورنمنت شرکت کرده بودند و خوشبختانه توانستیم 
بازی های خوبی انجام دهیم. نقایصی در این دو بازی داشتیم ولی 
به نظر من برد در این بازی ها خیلی مهم بود. سال ها بود که اردن 
را به این شکل نبرده بودیم و در بازی فینال هم قطر را در یک بازی 
بی نقص با نتیجه خوبی شکست دادیم. وی درباره این موضوع که 
قبول دارد تیم ملی نیاز به حریفان بزرگ تر دارد، گفت: صددرصد 

همین طور است اما این موضوع نیاز به بودجه و امکانات بیشتر 
دارد و در توان تیم ملی ایران نیست. همه شرایط تیم های دیگر 
مثل ژاپن و کره جنوبی را با تیم ایران قیاس می کنند و حق دارند 
ولی فدراسیون باید حداقل ۲، ۳ میلیون دلار داشته باشد تا یک 
بازی دوستانه خیلی خوب داشته باشیم یا بتوانیم با تیم های بزرگ 
اروپایی و آمریکای جنوبی بازی کنیم. متأسفانه این موضوع در توان 
فدراسیون فوتبال نیست. مربی تیم ملی فوتبال درباره مصدومیت 
پورعلی گنجی عنوان کرد: متأسفانه مرتضی مصدومیت بدی پیدا 
کرد و امیدوارم هرچه زودتر به تیمش برگردد. این طور که دکتر 
می گوید مشکل رباط صلیبی دارد و باید آزمایش نهایی را بگیرد. 

  صحبت فدراسیون 
مهدی محمدنبی نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال پس از 
بازگشت تیم ملی از تورنمنت اردن اظهار داشت: طبق تقویم 
تیم ملی در این تورنمنت شرکت کردیم. خوشبختانه به لحاظ فنی 
چیزی که مدنظر قلعه نویی بود بخشی از آن در این مسابقات به 
لحاظ تئوری و عملی انجام شد. امیدواریم برای بازی های مقدماتی 
که در آبان ماه برگزار می شود، این تورنمنت به تیم ملی کمک و راه را 
برای جام ملت ها هموار کند. وی در واکنش به این موضوع که انتظار 
می رود تیم ایران در آستانه جام ملت ها با تیم های قوی تر بازی کند، 
گفت: نیت هر فدراسیونی همین است که تیم ملی در مسابقات 
قوی تر شرکت کند. قاعدتاً این موضوع منابع مالی خودش را 
می خواهد و فدراسیون محدودیت هایی دارد. از طرف دیگر دیدگاه 
سرمربی هماهنگی بیشتر در تیم است. در کنار آنهم این است 
که بازیکنان در این مسابقات بتوانند به کیفیت مدنظر کادر فنی 
برسند. نبی در مورد انتخاب مجدد بهاروند به عنوان رئیس سازمان 
لیگ و انتقادات به این موضوع، گفت: من این مدت در ایران نبودم 
و رسانه ها را نخواندم، اما آنچه مشخص است، استدلال فدراسیون 
در این بخش هاست! بهاروند تجربه کافی در سازمان لیگ را دارد و 

برای او آرزوی موفقیت داریم. 
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دیدگـاه

گفت وگو

  کوتاه 
فارس: سروش رفیعی در خصوص مصدومیت مرتضی 
پورعلی گنجی، اظهار داشت: حال روحی مرتضی خوب 
بود. ان شاا... اتفاق خاصی نیفتد. وی درمورد اینکه خیلی ها 
می گویند شاید پرسپولیس بدنسازی خوبی نکرده که 
بازیکنانش تا این اندازه مصدوم می شوند، توضیح داد: همه 
این مصدومیت ها اتفاقی است که در یک لحظه می افتد. 
ان شاا... حالشان هرچه سریع تر خوب می شود. امیدوارم هیچ 
فوتبالیستی مصدوم نشود چون واقعا سخت است. رفیعی 
درپاسخ به این سوال که آیا برای بازی با پیکان آماده هستند، 
گفت: همه چیز عالی است. وی درخصوص اینکه آیا یحیی 
گل محمدی در روزهای اخیر در تمرینات این تیم حضور 

فعالی داشته است، عنوان کرد: همه چیز عالی است. 

بیــن المــلل 
  بازیکن تیم ملی فوتبال آرژانتین زمان خداحافظی اش 
از تیم ملی را اعلام کرد. آنخل دی ماریا، عضو تیم قهرمان 
جام جهانی ۲۰۲۲، اعلام کرد که پس از کوپاآمه ریکا ۲۰۲۴ 
از فوتبال ملی خداحافظی خواهد کرد. بازیکن تیم بنفیکا 
پرتغال تایید کرد که قصد ندارد در جام جهانی ۲۰۲۶ 
شرکت کند. دی ماریا همچنین فاش کرد که قبل از ترک 
پاری سن ژرمن در پایان فصل۲۰۲۲-۲۰۲۱ به لیونل مسی 
چه گفته بود. دی ماریا در مصاحبه با تودو پاسا گفت: پس 
از کوپاآمه ریکا تیم ملی آرژانتین را ترک خواهم کرد. این 
تصمیم قطعی است. او درباره صحبت هایش با مسی در زمان 
ترک تیم پاریسی هم اظهار کرد: لئو را در پاری سن ژرمن در 
آغوش کشیدم و به او گفتم: تنها چیزی که از آن سپاسگزارم 
این است که توانستم با تو در یک باشگاه بازی کنم و بتوانم 
هر روز تو را ببینم. این وینگر ۳۵ ساله تاکنون ۱۳۴ بازی ملی 
انجام داده و ۲۹ گل به ثمر رسانده است. او نقش مهمی در 
قهرمانی آرژانتین در کوپاآمه ریکا ۲۰۲۱ و جام جهانی ۲۰۲۲ 
داشت. دی ماریا در هر دو فینال مقابل برزیل و فرانسه گلزنی 

کرده بود. 
  هافبک یوونتوس گفت اخبار نادرستی درباره پرونده 
شرط بندی او در فضای مجازی منتشر شده است. نیکولو 
فاجولی، بازیکن تیم یوونتوس ایتالیا، در شرط بندی 
غیرقانونی دست داشته و به مدت هفت ماه از حضور در 
میادین محروم خواهد بود. این هافبک ایتالیایی که طی هفته 
اخیر سوژه رسانه ها و فضای مجازی بود به سکوتش پایان 
داد و گفت اخبار نادرستی در رسانه ها درباره او وجود دارد. 
فاجولی گفت: بعد از اشتباهم فکر کردم از هواداران یوونتوس 
و همه هواداران فوتبال در سراسر جهان عذرخواهی کنم. 
از اخبار نادرستی که در روزنامه ها منتشر می شود شوکه 
شده ام. این اخبار پر از جزئیات نادرست اند تا من را یک آدم بد 
جلوه دهند. به زودی همه چیز را توضیح خواهم داد. هافبک 
باشگاه یوونتوس ابتدا ۱۲ ماه محروم شد که پنج ماه آخر آن به 
مجازات جایگزین یعنی شرکت در جلسات موسسات مبارزه 
با قمار تبدیل خواهد شد. این بازیکن ۲۲ساله ابتدا با احتمال 
محرومیت سه ساله روبه رو بود اما پس از همکاری با پلیس 

محرومیتش کاهش یافت. 

 تا اعلام رای قطعی 
 برای کشتی سرپرست نمی گذاریم 

ایسنا: معاون توسعه ورزش حرفه ای و 
قهرمانی وزارت ورزش و جوانان گفت: فدراسیون 
کشتی تا ۲۰ روز فرصت اعتراض دارد. محمد 
پولادگر در حاشیه مجمع عمومی سالیانه 
هاکی درباره ابطال انتخابات فدراسیون کشتی 
گفت: رای ابطال انتخابات فدراسیون کشتی از 
نظر ما قطعی نیست و ۲۰ روز فرصت تجدید 
نظر خواهند داشت و تا این زمان امکان انتخاب 
سرپرست جدید برای این فدراسیون وجود ندارد 
تا رای نهایی قطعی شود. وی درباره مبلغ پاداش 
مدال آوران بازی های آسیایی هانگژو چین از 
طرف وزارت ورزش و جوانان اظهار کرد: در این 
زمینه تامین اعتبار انجام شده ولی هنوز میزان 
مبلغ پاداش در نظر گرفته شده مشخص نیست. 
البته پاداش ها به صورت ریالی خواهد بود. به 
گزارش ایسنا، همچنین آرش فرهادیان مدیرکل 
امور مشترک فدراسیون های ورزشی در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اهدای یک زمین چمن 
هاکی به این فدراسیون از سوی وزارت ورزش 
و جوانان افزود: کارهای این زمین چمن در حال 
شکل گیری است و امیدوارم زودتر کارهای نصب 

و احداث آن سریع تر انجام شود. 

 منهای فوتبال

درآمد شرکت آدیداس 
 چه میزان است؟ 

آدیداس، غول آلمانی لوازم ورزشی انتظار 
دارد که درآمد آن در ۳ماهه سوم سال به میزان 
۶ میلیارد یورو برسد. به نقل از اسپرت نیوز، 
شرکت آلمانی پوشاک ورزشی آدیداس اعلام 
کرد که انتظار دارد ۶ میلیارد یورو در ۳ماهه سوم 
درآمد داشته باشد که کاهش ۶ درصدی سالانه را 
نشان می دهد. این شرکت در گزارش اولیه خود 
خاطرنشان کرد که حاشیه ناخالص آن با ۰.۲ 
واحد درصد افزایش به ۴۹.۳ درصد در ۳ ماهه 
سوم رسیده است. آدیداس سود عملیاتی ۴۰۹ 
میلیون یورویی را برای همان دوره پیش بینی 
کرده که این عملکرد را به تاثیر مثبت حاصل از 
فروش باقیمانده موجودی یزی نسبت داده است. 

 ویــژه

توقع قهرمانی آسیا از تیم ملی 

درباره برتری ۴ بر صفر تیم ملی مقابل قطر و قهرمانی در 
تورنمنت اردن باید بگویم بازی خوبی را از تیم ملی دیدیم ولی 
کیفیت چمن ورزشگاه اصلًا مهیای برگزاری بازی فوتبال 
نبود. در نیمه اول بازی متعادلی را از هر دو تیم دیدیم، ولی 
در نیمه دوم قطر حرفی برای گفتن نداشت و می توانستیم با 
تفاضل گل بیش از ۴ گل در این بازی برنده شویم. استراتژی 
دفاعی کارلوس کی روش در این بازی در هم شکست و تیم او 
یک موقعیت خطرناک هم روی دروازه ما نداشت. پیش از این 
بازی های بهتری از قطر دیده بودیم، ولی این تیم برابر تیم ملی 
کشورمان دست و پا بسته و تسلیم بود و شکست سنگینی 
خورد. متأسفانه آسیب دیدگی برای بازیکنی رخ داد که در این 
سال ها یکی از بازیکنان خوب فوتبال ما بوده است. امیدوارم 
مصدومیت پورعلی گنجی شدید نباشد و هرچه زودتر به 
شرایط بازی برگردد. اول از همه برای خودش آرزوی سلامتی 
دارم و دوم اینکه بتواند هر چه زودتر آماده شود تا پرسپولیس 
بتواند زاز این بازیکن خوب استفاده کند. بعد از آن هم بتواند 
برای تیم ملی به میدان برود. تیم ملی مجموعه ای از بازیکنان 
منتخب است و اگر یک نفر مصدوم شود جایگزین او انتخاب 
می شود، اما در تیم باشگاهی مصدومیت یک بازیکن ملی پوش 
خبر خوبی نیست. پورعلی گنجی سابقه پارگی رباط صلیبی 
را زمانی که در چین بود دارد و امیدوارم این بار مصدومیت وی 
جدی نباشد. وقتی بحث تحریم ها در میان است و تیم های 
ملی جهان برای بازی با ما درخواست مالی دارند، شرایط بازی 
سخت می شود. امیدوارم فدراسیون فوتبال با درآمدزایی 
مناسب خودکفا باشد و بتواند با حریفان آماده دنیا بازی کند. 
با این حال کاچی به از هیچی و اینکه تیم ملی فرصت حضور 
در بازی های فیفادی را از دست نمی دهد اتفاق مثبتی است. 
حداقل بازیکنان به درک بیشتری از همدیگر می رسند، 
کادرفنی هم آشنایی و شناخت خوبی از کیفیت و خصوصیات 
اخلاقی و فنی بازیکنان ملی پیدا می کند. انتقادات سازنده 
لازمه پیشرفت هر تیمی است و کادرفنی می تواند تشخیص 
دهد چه انتقادی مغرضانه و چه انتقادی سازنده است. در جام 
ملت ها فینالیست شدن جای خود دارد، اگر توقع قهرمانی 
نداشته باشیم از کدام تیم ملی می توانیم چنین انتظار را داشته 
باشیم. بیشتر بازیکنان ترکیب ثابت تیم ملی هر کدام تجربه 
جام جهانی دارند. علیرضا بیرانوند، محمدحسین کنعانی 
زادگان، احسان حاج صفی، رامین رضاییان، مرتضی پورعلی 
گنجی، سعید عزت اللهی، روزبه چشمی، علیرضا جهانبخش، 
مهدی ترابی، مهدی طارمی و سردار آزمون، شخص امیر 
قلعه نویی هم دومین جام ملت های آسیا را به عنوان سرمربی 
تجربه خواهد کرد. اگر از چنین تیمی توقع قهرمانی نداشته 
باشیم از کدام تیم داشته باشیم؟ تیم ملی باید در فینال جام 

ملت های حاضر شود و به قهرمانی برسد. 

مرتضی فنونی زاده  پیشکسوت پرسپولیس 
حواشی  خصوص  در  فوتبال  کارشناس  و 
پرسپولیس و تیم ملی فوتبال کشورمان صحبت 

کرد. 
یحیی  قرارداد  تمدید  درباره   
گل محمدی با تیم فوتبال پرسپولیس چه 

نظری دارید؟
 باشگاه در مورد تمدید قرارداد گل محمدی کار 
خوبی انجام داد. چون تیم در کوران رقابت های 
فصل است و در ادامه نیز قرار است در سه جبهه 
لیگ برتر، لیگ قهرمانان آسیا و جام حذفی 
شرکت کند. از طرفی گل محمدی جایگزینی 
ندارد و همه مربیان امتحان خودشان را پس 
داده اند. ضمناً در چند سال اخیر که به عنوان 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس بود توانست سه 
بار قهرمان ایران شود و یک بار هم به فینال لیگ 

قهرمانان آسیا صعود کند.
 نظر شما  در مورد فشردگی بازی های 
پرسپولیس در لیگ برتر و لیگ قهرمانان 

آسیا چیست؟
پرسپولیس در بازه زمانی ۷۶ روزه باید ۱۴ 
بازی را انجام بدهد که بازیکنان بعد از چند ماه 
تعطیلی در شرایط مسابقه ای قرار می گیرند. هر 
۴ روز یک بار بازی کردن زیاد برای یک تیم آماده 
سخت نیست و تیم های حرفه ای دنیا در همین 
شرایط فوتبال بازی می کنند. بازیکنانی که پول 
حرفه ای می گیرند باید تفکرات شان هم حرفه ای 
باشد. اما به شرطی که نفرات اصلی و نیمکت 
نشین تیم همه آماده باشند و محروم و مصدوم 

هم نداشته باشد.
 آسیب دیدگی یاسین سلمانی را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
 سفر های زیاد باعث شد سلمانی خسته شود و 
قوای بدنی اش کم شد و در نهایت نیز رباط صلیبی 
پاره کرد. محرم نویدکیا بازیکن خوب تیم ملی نیز 
در دوره خود با آسیب دیدگی های زیادی مواجه 
شد که علت اصلی اش سفر های زیاد و بازی کردن 
برای چند تیم بود. اما همان میزان که به بدن فشار 
می آید باید بازیکن به موقع ریکاوری داشته باشد 

تا برای بازی بعدی خودش را آماده کند.
  شرایط تیم ملی برای حضور در جام 

ملت های آسیا از دید شما چگونه است؟
 تیم ملی در بازی های چهارجانبه اردن چندان 
بد بازی نکرد، به خصوص در فینال که عملکرد 
درخشانی مقابل قطر داشت. البته اگر تیم ملی 
مهدی طارمی و سردار آزمون را نداشت، به طور 
حتم هیچ موفقیتی به دست نمی آورد. رقابت های 
جام ملت ها شرایط خودش را دارد و تیم ملی ایران 
کار سختی را در این مسابقات خواهد داشت چون 
به غیر از تیم های ژاپن، کره جنوبی، عربستان و 
استرالیا، سایر تیم های دیگر نیز حریفان چندان 
آسانی برای تیم ملی ایران نخواهند بود و برای 
کسب بهترین نتیجه به قطر خواهند آمد. طارمی 
لیاقت دارد تا در تیم های بزرگ دنیا بازی کند. 
امیدوارم او بهترین بازیکن آسیا شود و حقش است 

که مرد سال فوتبال آسیا شود.

محمد نصرتی 
 کارشناس فوتبال 

فنونی زاده:
پرسپولیس در مورد تمدید 

قرارداد گل محمدی کار 
خوبی انجام داد

مورایس: در دبیرخانه می جنگند  نه   درون  زمین!
ژوزه مورایس، سرمربی پرتغالی سپاهان، در 
 ،noticiasaominuto گفت وگو با سایت
تجربیاتش در ایران را بازگو کرد. او برای دومین 

فصل متوالی هدایت سپاهان را بر عهده دارد. 
  ارزیابی شما از عملکرد این فصل 
سپاهان چیست؟ تیم شما تمام بازی های 

لیگ را برده است.
این فصلی است که انتظار داشتیم بهتر از 
فصل قبل باشد. کار من در سپاهان از فصل 
گذشته شروع شد و در مورد مهم ترین بازیکنان، 
ثبات در ترکیب وجود دارد. اساساً انتظار ما این 
است که بتوانیم فصل را بهتر از سال گذشته 
شروع کنیم و این چیزی است که در حال 
رخ دادن است. در فصل اول، این تعداد امتیازی 
که الان گرفته ایم را نگرفته بودیم. این فصل 
در پنج بازی، پنج برد داریم و خیلی بهتریم 

و انتظارهای ما از نظر فنی برآورده شده است.
  با این وجود یک جریمه برای تیم شما 
در نظر گرفته شده و از سپاهان امتیاز کم 

شده است. چه اتفاقی افتاده است؟
فدراسیون قوانینی را وضع کرده است و 
به نظر من، تفسیر نادرستی از قوانین بازی 
جوانمردانه وجود داشته است. آنها برای هر 
باشگاه محدودیت بودجه در نظر گرفتند که 
بی معناست، زیرا همه باشگاه ها امکانات یکسانی 
ندارند. مثلًا ما در لیگ قهرمانان آسیا شرکت 
می کنیم و تیم هایی هم هستند که در این 
رقابت ها شرکت نمی کنند. ما ۵۰ هزار هوادار 
در ورزشگاه داریم در حالی که باشگاه هایی 
هستند که فقط ۵ هزار هوادار دارند. بنابراین 

آنها امکانات مالی یکسانی ندارند و فدراسیون 
یک ماه قبل از شروع مسابقات آن هم با وجود 
قراردادهایی که قبلًا امضاشده، محدودیتی 
را اعمال و این آیین نامه را اجرا کرد. اینها 
مشکلات قراردادی است که می گویند باید 
محقق شود و محقق نمی شود. به عنوان مثال، 
قرارداد بازیکنان خارجی به جای یورو، به دلار 
بود یا افزایش حقوق با محدودیت درصدی 
روبه روست. در برخی از قراردادها این مسائل 
مطرح نشد و فدراسیون به دلیل شکایت 
باشگاه های رقیب چنین تصمیمی گرفت. 
طنز ماجرا اینجاست که ما را مجازات می کنند. 
نکته اینجاست که سپاهان با کارخانه فولاد، 
اسپانسر باشگاه، مرتبط بوده و همه حساب ها 

روشن است.
  یعنی مسائل خارج از زمین؟

برخی باشگاه ها در نهایت بودجه کمتری 
دارند، چون حقوقی را اعلام می کنند که واقعی 
نیست و این وضعیت عجیب است. یعنی چهار 
باشگاه رقیب گلایه دارند چون سپاهان بعد 
از چهار بازی شرایط خوبی دارد؛ باشگاهی 
است که تمام شرایط قهرمانی و تکرار وضعیت 
باشگاه هایی مثل استقلال یا پرسپولیس را دارد. 
اصولاً آنها دور هم جمع می شوند تا در یک 
دعوا باشند که به نظر من باید در زمین عادلانه 
باشد؛ جایی که تیم ها می برند، می بازند و امتیاز 
می گیرند. متاسفانه این دعوا در دبیرخانه در 
حال انجام است. به نظر من این جنگ که وجود 
دارد، معنا ندارد و امیدوارم فدراسیون با داشتن 
مسئولیت حفاظت از همه باشگاه ها و بدون 

جانبداری بتواند در آینده مسائل را حل و فصل 
کند و امتیازی را که گرفتیم، برگردانده شود. 
مثل پرتغال، اینجا در ایران نیز رقابت برای 
قهرمانی وجود دارد. معتقدم در آینده همه 

چیز به نفع ما پیش خواهد رفت.
  و چگونه یک مربی با این موضوع کنار 
می آید و تمرکز بازیکنان را حفظ می کند؟

کار آسانی نبوده است، زیرا بازیکنان نیز 
بی عدالتی را احساس می کنند؛ به خصوص اینکه 
برخی از آنها در باشگاه های دیگر بازی کرده اند و 
می دانند که کارها چگونه انجام می شود. آنها به 
اینجا می آیند و می دانند که کارها در این باشگاه 
چگونه انجام می شود. اصولا سایر باشگاه ها با 
چیزهایی که به نظر من منطقی نیست، سعی 

می کنند عملکرد ما را مخدوش کنند.
  سطح فوتبال در ایران را چگونه 

دیدید؟
ایران فوتبال فیزیکی، فنی و سریعی دارد، 
البته سریع نه از نظر تصمیم گیری بلکه از نظر 
انتقال پاس و هدف محور بودن. فوتبال ایران 
را می توان مستقیم و سریع توصیف کرد. از 
کیفیت بالای فنی و حتی بدنی بازیکنان ایرانی 
بسیار متعجبم. مسابقات لیگ بسیار جالب 
است و تماشاگران زیادی دارد. مردم ایران 
علاقه زیادی به فوتبال دارند. در واقع بازیکنانی 

با کیفیت بالا وجود دارند.
  سپاهان علاوه بر لیگ برتر ایران، در 
لیگ قهرمانان آسیا نیز حضور دارد. هدف 

شما در این مسابقات چیست؟
در حال حاضر، هدف برنده شدن در بازی 

بعدی است. ما در گروه خوبی هستیم و همه 
رقیبانمان تیم های خوبی اند. بازی اول خارج 
از خانه بود و به تساوی رسیدیم اما از دید من 
فرصت کسب سه امتیاز در بازی نخست را از 
دست دادیم. بازی با الاتحاد هم لغو شد. در 
هفته سوم با حریفی بازی داریم که در دو بازی 

قبلی شکست خورده است. 
در این بازی باید نهایت تلاش مان را به 
کار بگیریم و به دنبال سه امتیاز باشیم که 
می تواند برای صعود ما به مرحله دوم حیاتی 
باشد. در نهایت هدف ما همین است. با توجه 
به کیفیت بازی که ارائه می کنیم، آرزوهای 
معقولی در این رقابت ها داریم. بدیهی است 
که امسال تیم های عربی تقویت شده اند و 
همچنین تغییراتی در مقررات ایجاد شده که 
اجازه استفاده از پنج بازیکن خارجی به اضافه 
یک بازیکن آسیایی را می دهد. این بازیکنان 
خارجی و ظرفیت اقتصادی تیم های عربی، 
کیفیتی را ایجاد می کنند که باشگاه های 
ایران، عراق یا ازبکستان نمی توانند آن را 
داشته باشند. سطح جذب باشگاه های عربی 
با تیم های بزرگ اروپایی مانند رئال مادرید 
یا لیورپول برابری می کند. ما نه می توانیم آن 
حقوق ها را پرداخت کنیم و نه آنطور که آنها 
می توانند، هزینه نقل و انتقالات را به بازیکنان 
بپردازیم. در این گروه واقعاً رقابت جالبی 
خواهد بود. حقیقت این است که الاتحاد 
باکیفیت ترین تیم است. سپاهان یازده بازیکن 
با کیفیت دارد و مطمئنیم که نتیجه خوبی 

خواهیم گرفت.

نیاز فوتبال به پول برای بازی دوستانه؟!

ایران درجا زد؛ایران درجا زد؛
کره و ژاپن صعود کردند!کره و ژاپن صعود کردند! 

با انجام دیدارهای ملی در این پنجره، تکلیف چند تیم برای 
صعود به یورو ۲۰۲۴ مشخص شد. 

به گزارش ایسنا، بازی افتتاحیه یورو ۲۰۲۴ در تاریخ 
جمعه ۲۵ خرداد ۱۴۰۳ در آلیانس آرنا و دقیقا یک ماه بعد از 
بازی افتتاحیه دیدار فینال در ورزشگاه المپیک برلین برگزار 
می شود. مکان های برگزاری این مسابقات عبارتند از دورتموند، 
برلین، دوسلدورف، فرانکفورت، گلزن کرشن، هامبورگ، کلن، 
لایپزیگ، مونیخ و اشتوتگارت.  به همین خاطر حضور تیم ملی 
آلمان در یورو قطعی است و ۲۳ تیم دیگر از طریق انتخابی یورو 
انتخاب شده و خواهند شد.  علاوه بر تیم ملی فوتبال آلمان، 
فرانسه، پرتغال، بلژیک، اسپانیا، اسکاتلند، ترکیه، اتریش و 

انگلیس نیز سهمیه حضور در یورو را به دست آوردند. 
وضعیت گروه های انتخابی یورو ۲۰۲۴ می اندازیم 

  گروه A: اسپانیا و اسکاتلند )هر کدام ۱۵ امتیاز( 
صعودشان قطعی است. بازی های باقی مانده تیم صدرنشین و 

تیم دوم را مشخص خواهد کرد. 
 گروه B: فرانسوی ها کاملا پرقدرت ظاهر شدند و )۱۸ 
امتیاز( کسب کرده و به عنوان تیم نخست راهی دور بعد شده 
است. پشت سر فرانسه، هلند )۱۲( امتیاز دارد و با یونان 

رقابت دارد. 

 گروه C: انگلیس نایب قهرمان اروپا، با ۱۶ امتیاز پس 
از برتری -۳ ۱ برابر ایتالیا در صدر قرار گرفت. ایتالیا مدافع 
عنوان قهرمانی با )۱۰ امتیاز( پشت سر اوکراین )۱۳ امتیازی( 
قرار دارد، اما یک بازی کمتر انجام داده است. ایتالیا یک دوئل 
مستقیم در شهر لورکوزن برابر اوکراین دارد که بسیار مهم 

است. 
 گروه D: ترکیه )۱۶ امتیاز( دارد و با حضور ویچنزو مونتلا 
به عنوان سرمربی صعودش قطعی است. ولز و کرواسی )هر کدام 
۱۰ امتیاز( دارند و برای مقام دوم رقابت می کنند. به دلیل برتری 
در دیدار رودررو، ولز شرایط بهترین نسبت به کرواسی دارد و برد 

مقابل ترکیه و ارمنستان برای این تیم کافی است. 
 گروه E: آلبانی )۱۳ امتیاز( دارد و هنوز به طور صد درصد 
صعود نکرده است. پس از این تیم، جمهوری چک )۱۱ امتیاز( 
دارد. لهستان نیز با روبرت لواندوفسکی )۱۰( امتیاز دارد و به 

دنبال صعود است. 
 گروه F: بلژیک و اتریش دیدارشان لغو شده و باید دید 
یوفا چه تصمیمی برای این دیدار می گیرد. سوئد شانسی برای 

صعود ندارد و در یورو نخواهد بود. 
 گروه G: مجارستان پس از تساوی برابر لیتوانی هنوز به 
طور قطعی صعود نکرده است و همچنان به یک امتیاز از دو بازی 
بعدی نیاز دارد. صربستان )۱۳( امتیاز دارد و به احتمال بسیار 

زیاد به عنوان تیم دوم شانس صعود دارد. 
 گروه H: دانمارک )۱۹ امتیاز( و اسلوونی )۱۹ امتیاز( 
دارند و برای صعود رقابت سختی دارند. قزاقستان )۱۵ امتیاز( 
دارد و پس از برد غافلگیرکننده برابر فنلاند همچنان شانس 

دارد. 
 گروه I: رومانی )۱۶ امتیاز( در صدر است و سوئیس )۱۵ 

امتیاز( دارد. 
 گروه J: پرتغال بی عیب و نقص بوده و )۲۴ امتیاز( دارد و 
صعودش قطعی است. اسلواکی )۱۶ امتیاز( دارد و شانس زیادی 

برای صعود به عنوان تیم دوم دارد. 
فینال دوره قبل یوررو در ورزشگاه ومبلی برگزار شد و 
تیم ملی ایتالیا توانست با برتری برابر انگلیس در ضربات پنالتی 

عنوان قهرمانی را به دست بیاورد. 

کدام تیم ها مسافران کدام تیم ها مسافران 
یورو شدند؟یورو شدند؟


